
Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

Protokoll 12/2020

fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 17 december 2020 kl. 17:30-18:30, Göta Ark, 
Medborgarplatsen 25 - stängt för allmänheten

Ledamöter Christoffer Järkeborn (M) Ordförande
Anders Göransson (S) Vice ordförande §§8-42
Filip Solsjö (M) §§8-42
Harald Eriksson (M) §§8-42
Anders Karlsson (M) §§8-42
Anne-Lie Elfvén (L) §§8-28, §§30-42
Anna-Klara Müntzing (MP)
Lars Rottem Krangnes (C) §§8-42
Britten Lagerkvist Tranströmer (S) §§8-42
Magnus Nilsson (S) §§8-42
Charlotte Lilja Pittuco (V) §§8-42
Christina Wallmark (SD)
Anton Johansson (L) §29 ersätter Anne-Lie Elfvén (L) pga jäv
Ashna Ibrahim (C) §§1-7 ersätter Lars Rottem Krangnes (C)
Frida Bondesson (KD) §§1-7 ersätter Filip Solsjö (M)
Elis Wibacke (V) ersätter Birgitta Sevefjord (V)
Antonia Simon (FI) §§1-7 ersätter Anders Göransson (S)

Ersättare Eva Runvald (M) §§8-42
Britt Haselwanter (M) §§8-42
Roslana Cederhage (M) §§8-42
Anton Johansson (L) §§8-28, §§30-42
Magnus Palm (MP) §§8-42
Ashna Ibrahim (C) §§8-42
Frida Bondesson (KD) §§8-42
Cassandra Solback (S) §§8-42
Frida Nehrfors Hultén (V) §§26-42
Ulf Wester (SD) §§8-42
Antonia Simon (FI) §§8-42

Övriga närvarande Cecilia Bross (Lärarförbundet) Personalföreträdare §§8-42
Ulf Fogelström (SSR) Personalföreträdare §§8-42
Ann-Christine Jenvén Stadsdelsdirektör §§8-42
Maria Engfors Nämndsekreterare §§8-42
Anna Remmets Ersättare nämndsekreterare

Justerare Christoffer Järkeborn (M), Elis Wibacke (V)
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Paragraf §§1-42
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ÄRENDELISTA
§1 Val av justerare och dag för justering
§2 Fastställande av föredragningslista
§3 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
§4 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
§5 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

andra stycket föräldrabalken (FB)
§6 Upphandling av dagverksamhet med inriktning 

demens
§7 Nedskrivning av fordringar
§8 Månadsrapport november 2020
§9 Uppsägning av lokal Maria Bangata 17
§10 Sickla Parks lekplats - godkännande av utformning 

och genomförande
§11 Möjlighet att behålla föreningsbidrag från år 2020 till 

år 2021
§12 Inkomna medborgarförslag november 2020
§13 Medborgarförslag om "pumptrack" under Västerbron 

på Långholmens södra sida
§14 Medborgarförslag gällande pumptracks
§15 Medborgarförslag om mer grönska i Norra 

Hammarbyhamnen samt förslag på namnbyte av Norra 
Hammarbyhamnen

§16 Medborgarförslag gällande badplats vid lilla 
båthamnen nedanför Hammarby allé 36

§17 Medborgarförslag om att bygga en "Sinnenas 
trädgård" vid Södermalmsskolan

§18 Medborgarförslag om utegym vid Tantolundsberget
§19 Medborgarförslag rörande trädäck på bryggorna på 

Tantobadet
§20 Medborgarförslag angående förbättringar av 

badbrygga på Reimersholme
§21 Medborgarförslag gällande att erbjuda växtbaserad 

kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda

§22 Skrivelse från (V) angående boende- och 
integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända

§23 Skrivelse från (SD) angående kostnader inom och 
utanför riksnormen

§24 Skrivelse från (Fi) angående förskoleundersökningen 
år 2020
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§25 Remiss av Hållbar socialtjänst – En ny socialtjänstlag 
(SOU 2020:47)

§26 Remiss av Revidering av riktlinjer för handläggning 
inom socialtjänstens äldreomsorg

§27 Skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i 
Stockholms stad 2021-2024

§28 Motion om förskolans barngrupper – arbetsvillkoren 
för barn och personal

§29 Remiss serveringstillstånd, Restaurang Tocayo, 
Verkstadsgatan 3

§30 Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och 
LSS kvartal 3 2020

§31 Anmälan av sammanträdestider för sociala 
delegationen 2021

§32 Anmälan av delegationsbeslut
§33 Anmälan av protokoll från sociala delegationen
§34 Anmälan av protokoll från Södermalms styrgrupp 

Barn i behov av särskilt stöd, BUS
§35 Anmälan av protokoll från pensionärsrådet
§36 Anmälan av protokoll från rådet för 

funktionshinderfrågor
§37 Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen
§38 Information från förvaltningen
§39 Övriga frågor
§40 Skrivelse från (V) med följdfrågor om boende- och 

integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända
§41 Skrivelse från (S) och (V) om våldet under pandemin
§42 Skrivelse från (S) och (V) om hur 

stadsdelsförvaltningen har möjliggjort för personal att 
stanna hemma när de är sjuka för att minska spridning 
av covid-19
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§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser tjänstgörande ersättare Elis Wibacke (V) 
att tillsammans med ordföranden Christoffer Järkeborn (M) justera 
protokollet den 21 december 2020.
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§ 2
Fastställande av föredragningslista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg:
 

 ärende 40 - Skrivelse från (V) med följdfrågor om boende- 
och integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända

 ärende 41 - Skrivelse från (S) och (V) om våldet under 
pandemin

 ärende 42 - Skrivelse från (S) och (V) om hur 
stadsdelsförvaltningen har möjliggjort för personal att stanna 
hemma när de är sjuka för att minska spridning av covid-19
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§ 3
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § första 
stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB) 
SÖD 2020/1085

 
Borttagen på grund av sekretess.
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§ 4
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § första 
stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB) 
SÖD 2020/1110

 
Borttagen på grund av sekretess.
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§ 5
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB) 
SÖD 2020/1111

 
Borttagen på grund av sekretess.
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§ 6
Upphandling av dagverksamhet med inriktning demens 
Godkännande av upphandlingsdokument gällande driften av 
Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och Magdas 
dagverksamheter med inriktning demens för personer över 65 
år.
SÖD 2020/1073

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner upphandlingsdokumentet 

gällande upphandling av driften av Guldäggets, 
Grindstugans, Pärlans och Magdas dagverksamheter.
 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att fatta 
tilldelningsbeslut och andra för upphandlingen nödvändiga 
beslut, hantera eventuell överprövning och teckna avtal med 
leverantören.
 

3. Beslutet förklaras omedelbart justerat.
 

Reservationer
Elis Wibacke (V) och Antonia Simon (Fi) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden gav den 28 maj 2020 förvaltningen i uppdrag att 
genomföra en upphandling av dagverksamhet med inriktning 
demens. Upphandlingen gäller driften av Guldäggets, Grindstugans, 
Pärlans och Magdas dagverksamheter med inriktning demens för 
personer över 65 år. Upphandlingsdokumentet är nu klart och 
nämnden ska fatta beslut om detta. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden godkänner upphandlingsdokumentet gällande 
upphandling av driften av Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och 
Magdas dagverksamheter och ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 
fatta tilldelningsbeslut och andra för upphandlingen nödvändiga 
beslut, hantera eventuell överprövning och teckna avtal med 
leverantör.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Elis Wibacke (V) och Antonia Simon (Fi) föreslår att nämnden 
beslutar enligt Vänsterpartiets och Feministiskt initiativs förslag 
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(bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag samt att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1073-1 Tjänsteutlåtande Upphandling av 

dagverksamhet med inriktning demens
 SÖD 2020/1073-1.1 Bilaga 1 Anbudsinbjudan 

Dagverksamheter
 SÖD 2020/1073-1.2 Bilaga 1a Avtalsförlaga
 SÖD 2020/1073-1.5 Bilaga 2 MBL-protokoll
 SÖD 2020/1073-1.6 Bilaga 1 b Kravspecifikation uppdaterad 

2020-12-17
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Bilaga § 6 – eget förslag (V) och (Fi) 

 

 

 

Södermalm 

2020-12-17 

Ärende 6 

Upphandling av 

dagverksamhet med 

inriktning demens 

 

Elis Wibacke V 

Antonia Simon Fi 

 

 

Förslag till beslut  

 

1. att i första hand avbryta upphandlingen och istället fortsätta verksamheten 

i egen regi 

 

2. att i andra hand, om upphandling ändå sker, göra tillägg i 

upphandlingsunderlaget med målet att varken allmän visstid eller s.k. 

hyvling ska förekomma inom verksamheterna. 

 

P.g.a. följderna av pandemin är antalet nämndledamöter begränsat. Idag är det 

Socialdemokraterna som inte deltar. Hade vi gjort det hade vi självklart stått 

bakom dagens text.  

 

 är Vi vill att verksamheten drivs i egen regi, se argumentationen nedan. Skulle 

nämnden ändå besluta om upphandling vill vi att underlaget tar hänsyn till den 

uppgörelse som gjordes mellan Kommunalarbetareförbundet och Svenskt 

Näringsliv under hösten. Där det uttalade målet var att förpassa allmän visstid till 

historieböckerna och att missbruket av hyvling stoppas.  

 

I övrigt vill vi hänvisa till vår text från maj 2020 när nämnden fattade beslut om 

att ta fram ett upphandlingsunderlag: 

 

Förslag till beslut  

 

Att låta verksamheterna återgå i egen regi 

 

På föregående nämnd beslutade vi att upphandla Hammarby- och Danvikstulls 

dagliga verksamheter. Vi argumenterade då för att den verksamheten borde drivas 

i egen regi utifrån följande argument:  

 

Vi slipper den detaljstyrning som är en oundviklig konsekvens av att upphandla 

med hjälp av LOU1. Vi kan fokusera på utveckling utan att tappa i kontinuitet.  

                                                 
1 Lagen om offentlig upphandling 
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2 (2) 

 

Att det blir lägre kostnader att upphandla stämmer bara om perspektivet är 

nämndens ekonomi. Lyfter vi blicken så ser vi att LOU-upphandlingar både driver 

byråkrati och kostar mångdubbelt mer för LSS-området som helhet. Och det 

områden betalas med gemensamma resurser, inget annat.  

 

De senaste åren har vi sett en explosion av dagliga verksamheter. Nästan 

uteslutande är det privata utförare som etablerar sig inom ramen för lagen om 

valfrihet (LOV2). Att då fortsätta med LOU-upphandlingar framstår som 

obegripligt. Det är en politik från en svunnen tid.  

 

Tilläggas kan att Frösunda, när de vann upphandlingen förra gången gjorde ett 

försök till s.k. hyvling. Alla heltider skulle omvandlas till tjänster på 90%. Det 

misslyckades dock tack vare hårt arbete inte minst från lokala fackliga företrädare.  

 

Ovanstående resonemang är applicerbart också i den här upphandlingen. Med 

undantaget att inga försök till hyvling förekommit på Guldäggets, Grindstugans 

m.fl. verksamheter. Vad vi vet. Underlaget från förvaltningen är mycket 

knapphändigt vilket gör det svårt att bilda sig en uppfattning om hur 

verksamheten fungerat.   

 

 

                                                 
2 Lagen om valfrihet 
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§ 7
Nedskrivning av fordringar 
SÖD 2020/1101

 
Borttagen på grund av sekretess.
 

Sida 14 (87)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 8
Månadsrapport november 2020 
SÖD 2020/1114

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för november 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Månadsrapport per november med helårsprognos visar på ett 
överskott om 85,0 mnkr efter resultatöverföring. Förvaltningen ser 
ekonomiska effekter av covid-19 i form av kostnadsökningar för 
extrabemanning, skyddsutrustning och ökad sjukfrånvaro. Men 
samtidigt har förvaltningen minskade kostnader för turbundna resor, 
inställda hemtjänstbesök då kunder avsäger sig hjälpen samt 
minskade kostnader för köp av platser på vård- och omsorgsboende. 
För förvaltningens samtliga sjuklönekostnader för dag 1-14 kommer 
förvaltningen få kompensationer från staten om 14,7 mnkr för 
perioden april-juli. Nämnden kommer erhålla kompensation året ut 
från staten för de ökade kostnaderna för sjuklöner orsakad av 
pandemin. Förvaltningen bedömer att ytterligare ersättning om cirka 
14,0 mnkr för övriga merkostnader i samband med covid-19 
kommer erhållas från staten.

Förskola prognostiserar ett överskott om 11,0 mnkr, äldreomsorg ett 
överskott om 50,0 mnkr, stöd och service till personer med 
funktionshinder ett överskott om 28,0 mnkr, nämnd och 
administration ett överskott om 5,0 mnkr och övrig verksamhet ett 
överskott om 10,0 mnkr.

Individ- och familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 4,0 
mnkr, ekonomiskt bistånd ett underskott om 3,0 mnkr och 
stadsmiljö ett underskott om 2,0 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans.

Sjukfrånvaron för oktober är 9,42 procent för rullande 12 månader.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1114-1 Tjänsteutlåtande Månadsrapport 

november 2020
 SÖD 2020/1114-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2020
 SÖD 2020/1114-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB
 SÖD 2020/1114-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2020
 SÖD 2020/1114-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro
 SÖD 2020/1114-1.5 Bilaga 5 Beviljade medel KS 2020
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§ 9
Uppsägning av lokal Maria Bangata 17 
SÖD 2020/938

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag att säga upp 
lokalen på Maria Bangata 17.

Sammanfattning av ärendet 
Klubb Reimersholme och klubb Tanto dagverksamhets målgrupp är 
personer under 65 år med diagnostiserad demenssjukdom.

Verksamheten bedrivs sedan 2018 på två adresser. Förvaltningen 
bedömer att verksamheten behöver återgå till att bedrivas i en lokal 
där det är möjligt att ta emot 10 brukare per dag. Sedan 
förvaltningen utökade antalet platser i en ytterligare lokal har den 
större efterfrågan som förvaltningen förutsåg uteblivit. Detta beror 
på att det idag finns ett större utbud av verksamheter för 
målgruppen. Eftersom brukarna vistas på deltid i verksamheten är 
det möjligt att anpassa schemat så att samtliga deltagare även 
fortsättningsvis erbjuds plats.

Lokalen för klubb Tanto på Maria Bangata 17 kan sägas upp och de 
brukare som har sin verksamhet där erbjuds dagverksamhet på 
klubb Reimersholme.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/938-1 Tjänsteutlåtande Uppsägning av lokal 

Maria Bangata 17 
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§ 10
Sickla Parks lekplats - godkännande av utformning och 
genomförande 
SÖD 2020/948

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till utformning 
och genomförande av upprustningen av Sickla Parks lekplats.
  

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).

Anders Göransson m.fl. (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Sammanfattning av ärendet 
Under hösten 2020 har ett förslag till upprustning tagits fram och 
vid årsskiftet 2020/21 planeras framtagande av 
projekteringshandlingar. Byggnationen planeras att genomföras 
under 2021.

Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens förslag till utformning och genomförande av 
upprustningen av Sickla Parks lekplats.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/948-1 Tjänsteutlåtande Sickla Parks lekplats - 

godkännande av utformning och genomförande
 SÖD 2020/948-1.1 Bilaga 1, Illustrationsplan
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Bilaga § 10 - särskilt uttalande majoriteten

Södermalms stadsdelsnämnd
 

2020-12-17

Ärende 10 – Sickla Parks lekplats – 
godkännande av utformning och 
genomförande

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi är mycket glada över att nu fatta beslut om upprustning av Sickla Parks lekpark. 
Lekparken är mycket uppskattad och i ett stort behov av upprustning. Vi satsar nu 8 miljoner 
kronor på att få till en mycket fin lekplats som också smälter in på ett bra sätt med 
naturmarken och Nackareservatet. Det kommer också att finnas grill vilket vi hoppas och tror 
kommer uppskattas av boende i området och besökare. 
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Bilaga § 10 - särskilt uttalande (S)

Södermalms 
stadsdelsnämnd

2020-12-17
Ärende 10

Sickla Parks lekplats - 
godkännande av utformning

och genomförande

Anders Göransson S m.fl.

Särskilt uttalande

Vi välkomnar förslag till upprustning av denna flitigt använda, och därför numera 
slitna, park, men har följande synpunkter:

 Planen verkar i första hand anpassad efter de något äldre barnen. Vi skulle 
önska en större tonvikt på de lite mindre barnens behov.

 Vi föreslår att en gunga för barn med rörelse- eller andra funktionshinder 
adderas.
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§ 11
Möjlighet att behålla föreningsbidrag från år 2020 till år 
2021 
Medgivande om tillfälligt avsteg från nämndens rutiner för 
föreningsbidrag
SÖD 2020/1113

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden medger ett tillfälligt avsteg från rutinerna 

för föreningsbidrag för att föreningar ska ges möjlighet att 
behålla bidrag som beviljats för år 2020 till år 2021.
 

2. Beslutet avser enbart medel som inte kunnat förbrukas på 
verksamhet eller aktiviteter till följd av coronapandemin.

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av pågående coronapandemi har frågan om 
möjligheten att flytta med innevarande års föreningsbidrag till nästa 
år aktualiserats. Förvaltningen föreslår att nämnden medger ett 
tillfälligt avsteg från rutinerna för föreningsbidrag för att föreningar 
ska ges möjlighet att behålla bidrag som beviljats för år 2020 till år 
2021. Förslaget avser enbart medel som inte kunnat förbrukas på 
verksamhet eller aktiviteter till följd av coronapandemin.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1113-1 Tjänsteutlåtande Möjlighet att behålla 

föreningsbidrag från år 2020 till år 2021
 SÖD 2020/1113-1.1 Rutiner för föreningsbidrag 

Södermalms stadsdelsnämnd
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§ 12
Inkomna medborgarförslag november 2020 
Beslut om hantering
SÖD 2020/1112

Beslut 
1. Medborgarförslag gällande att uppföra konstnärliga 

muralmålningar på fasaderna vid Magnus Ladulåsgatan 
(SÖD 2020/1058) överlämnas till AB Stockholmshem.
 

2. Medborgarförslag gällande att lysa upp tornet på 
Stockholms moské (SÖD 2020/1063) bereds inte då ärendet 
inte utgör en kommunal angelägenhet.
 

3. Medborgarförslag gällande att inrätta Heliosgångens 
Utegymspark (SÖD 2020/1082) lämnas till förvaltningen för 
beredning.
 

4. Medborgarförslag gällande utegym vid Hammarby sluss 
(SÖD 2020/1084) lämnas till förvaltningen för beredning.
 

5. Medborgarförslag gällande bullerskydd mellan gående och 
bilar samt tåg på Skanstullsbron (SÖD 2020/1096) 
överlämnas till trafiknämnden.
 

6. Medborgarförslag gällande att tillåta U-sväng vid 
Riddarhustorget vid färd från Vasabron mot Myntgatan och 
Skeppsbron (SÖD 2020/1120) överlämnas till 
trafiknämnden.
 

7. Medborgarförslag gällande att öppna Greta Garbos torg för 
genomfartstrafik på kvällar och helger (SÖD 2020/1126) 
överlämnas till trafiknämnden.

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 november till 30 november 2020 har sju 
medborgarförslag lämnats in till Södermalms stadsdelsnämnd. 
Nämnden beslutar om förslagen ska beredas av förvaltningen eller 
hanteras på annat sätt, utifrån förslag från förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1112-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag november 2020
 SÖD 2020/1112-1.1 Medborgarförslag SÖD 2020_1058
 SÖD 2020/1112-1.2 Medborgarförslag SÖD 2020_1063
 SÖD 2020/1112-1.3 Medborgarförslag SÖD 2020_1082
 SÖD 2020/1112-1.4 Medborgarförslag SÖD 2020_1084
 SÖD 2020/1112-1.5 Medborgarförslag SÖD 2020_1096
 SÖD 2020/1112-1.6 Medborgarförslag SÖD 2020_1120
 SÖD 2020/1112-1.7 Medborgarförslag SÖD 2020_1126
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§ 13
Medborgarförslag om "pumptrack" under Västerbron på 
Långholmens södra sida 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/540

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Reservationer
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Elis Wibacke (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).
 

Ersättaryttranden
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det gemensamma förslaget 
från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
"pumptrack" under Västerbron på Långholmens södra sida. 
Pumptrack är en anläggning bestående av rundbana med olika gupp 
och hopp för cykel.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget då en 
pumptrackanläggning på rätt plats skulle kunna bli ett populärt 
tillskott till lek- och sportmöjligheterna inom Södermalms 
stadsdelsområde.

Med anledning av att det i stadsdelsområdets parker finns många 
befintliga anläggningar som är i behov av underhålls- och 
investeringsåtgärder anser dock förvaltningen att anläggandet av en 
helt ny anläggning i form av en pumptrack inte är prioriterat. 
Förvaltningen föreslår däremot att förslaget läggs in i förvaltningens 
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”idébank” för att kunna utredas i samband med kommande 
parkupprustningsprojekt.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco 
m.fl. (V) föreslår att nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas 
och Vänsterpartiets förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/540-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

"pumptrack" under Västerbron på Långholmens södra sida
 SÖD 2020/540-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-540
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Bilaga § 13 - eget förslag (S) och (V)

Södermalm

2020-10-20
Ärende 13 och 14

Medborgarförslag om 
"pumptrack" under Västerbron på 

Långholmens södra sida

Medborgarförslag gällande pumptracks

Anders Göransson m.fl. S
Lotta Pittuco Lilja m.fl. V

Antonia Simon Fi

Förslag till beslut 

- Att stadsdelen, i enlighet med beslutet från 22 maj 2014 söker pengar från 
de centrala parkinvesteringsmedlen för att anlägga en parkouranläggning

DRÖMMAR BLIR SANNA. 
Allt fler medborgarförslag blir verklighet på Södermalm. 
Bastun i Tanto är ett exempel

Så såg förstasidan på Södermalmsnytt 14 dec 2017. 

Dansbanan borta vid Tanto, stadsodlingar, skateramp i Tanto. Exemplen är 
många. Ska den utvecklingen fortsätta krävs dels en politisk vilja dels resurser. 
Den nuvarande majoriteten har varit mycket tydlig i det första avseendet nu 
hoppas vi att de också följer upp sina positiva uttalanden med att också tillföra 
tillräckligt med pengar för att se till att drömmarna blir just sanna.  

För det här är en viktig del i att utveckla Södermalm. En del i en trygghetsstrategi 
där vi befolkar det offentliga rummet. Med utgångspunkt från söderbornas och 
stockholmarnas intressen gör vi investeringar i sådant som medborgarna sedan 
bär. 

Genom att anlägga en parkouranläggning skulle vi omvandla vad som idag är en 
outnyttjad yta till en levande stadsmiljö. Långholmen skulle få ytterligare en 
attraktion utan att vi inkräktar på befintliga värden.
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Södermalms stadsdelsnämnd
 

2020-12-17

Ärende 13 – Medborgarförslag om 
”pumptrack” under Västerbron på 
Långholmens södra sida

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi uppskattar alla medborgarförslag vi får in om hur vi kan göra Södermalm till en ännu 
bättre stadsdels. Vi ser att det är många spännande förslag som rör vår stadsmiljö. Vi har i den 
grönblå majoriteten valt att satsa extra på budgeten för stadsmiljön i vår Verksamhetsplan och 
budget för detta år och vi kommer även göra ytterligare satsningar framöver. 

Vi tror att en pumptrackanläggning på rätt plats skulle kunna bli ett populärt tillskott till lek 
och sportmöjligheter på Södermalm. De investerar vi planerar att göra i närtid har vi redan 
allokerat resurser till och vi kan idag därför inte prioritera en pumptrackanläggning. Framöver 
hoppas vi att vi kan få till en pumptrackanläggning på Södermalm. Vi tar med oss detta 
medborgarförslag i våra fortsatta diskussioner när det gäller prioriteraringar i stadsmiljön. 
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§ 14
Medborgarförslag gällande pumptracks 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/763

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Reservationer
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Elis Wibacke (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det gemensamma förslaget 
från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
pumptracks. Anläggningen utgörs av en rundbana med olika gupp 
och hopp för cykel. Enligt förslagsställaren skulle en pumptrack 
kunna förläggas till Tantolunden eller vid parken Bergsgruvan.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget då en 
pumptrackanläggning på rätt plats skulle kunna bli ett populärt 
tillskott till lek- och sportmöjligheterna inom Södermalms 
stadsdelsområde.

Med anledning av att det i stadsdelsområdets parker finns många 
befintliga parkanläggningar som är i behov av underhålls- och 
investeringsåtgärder anser dock förvaltningen att anläggandet av en 
pumptrack inte är prioriterat. Förvaltningen föreslår däremot att 
förslaget läggs in i förvaltningens ”idébank” för att kunna utredas i 
samband med kommande parkupprustningsprojekt.

Beträffande de i medborgarförslaget föreslagna platserna för en 
pumptrackanläggning anser förvaltningen att det är svårt att finna 
en lämplig plats för en sådan anläggning i Tantolunden och i 
Bergsgruvan då den är förhållandevis utrymmeskrävande. 
Förvaltningen anser vidare att en pumptrackanläggning 
gestaltningsmässigt inte passar in i Tantolundens karaktär då parken 
är en viktig promenadpark med stora naturvärden. I Bergsgruvan är 
det enligt förvaltningen viktigt att behålla de grönytor som finns i 
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parken för spontan användning då en betydande del av parken redan 
idag upptas av bland annat en bollplan.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco 
m.fl. (V) föreslår att nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas 
och Vänsterpartiets förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/763-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande Pumptracks.
 SÖD 2020/763-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-763
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Bilaga § 14 - eget förslag (S) och (V)

Södermalm

2020-10-20
Ärende 13 och 14

Medborgarförslag om 
"pumptrack" under Västerbron på 

Långholmens södra sida

Medborgarförslag gällande pumptracks

Anders Göransson m.fl. S
Lotta Pittuco Lilja m.fl. V

Antonia Simon Fi

Förslag till beslut 

- Att stadsdelen, i enlighet med beslutet från 22 maj 2014 söker pengar från 
de centrala parkinvesteringsmedlen för att anlägga en parkouranläggning

DRÖMMAR BLIR SANNA. 
Allt fler medborgarförslag blir verklighet på Södermalm. 
Bastun i Tanto är ett exempel

Så såg förstasidan på Södermalmsnytt 14 dec 2017. 

Dansbanan borta vid Tanto, stadsodlingar, skateramp i Tanto. Exemplen är 
många. Ska den utvecklingen fortsätta krävs dels en politisk vilja dels resurser. 
Den nuvarande majoriteten har varit mycket tydlig i det första avseendet nu 
hoppas vi att de också följer upp sina positiva uttalanden med att också tillföra 
tillräckligt med pengar för att se till att drömmarna blir just sanna.  

För det här är en viktig del i att utveckla Södermalm. En del i en trygghetsstrategi 
där vi befolkar det offentliga rummet. Med utgångspunkt från söderbornas och 
stockholmarnas intressen gör vi investeringar i sådant som medborgarna sedan 
bär. 

Genom att anlägga en parkouranläggning skulle vi omvandla vad som idag är en 
outnyttjad yta till en levande stadsmiljö. Långholmen skulle få ytterligare en 
attraktion utan att vi inkräktar på befintliga värden.
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§ 15
Medborgarförslag om mer grönska i Norra 
Hammarbyhamnen samt förslag på namnbyte av Norra 
Hammarbyhamnen 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/507

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar den del av 
medborgarförslaget som innebär mer grönska till 
stadsbyggnadsnämnden för vidare hantering.
 

3. Stadsdelsnämnden överlämnar den del av 
medborgarförslaget som innebär namnändring av Norra 
Hammarbyhamnen till namnberedningen för vidare 
hantering.

 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om mer 
grönska i Norra Hammarbyhamnen samt förslag på namnbyte av 
Norra Hammarbyhamnen.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslagets första del, om 
mer grönska i Norra Hammarbyhamnen, i sig är positivt då det 
bland annat skulle innebära ökad biologisk mångfald i området. Ett 
genomförande av förslaget skulle också bidra till att lokalt 
omhänderta dagvattnet på den aktuella platsen.

Den aktuella fastigheten är upplåten som tomträtt till ett privat 
företag och ligger därför utanför stadsdelsnämndens ansvar. Hur 
marken får användas styrs av gällande detaljplan samt av 
tillhörande bygglov. I det fall att den nuvarande parkeringen skulle 
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göras om till allmän park behöver en planändring göras vilket 
förvaltningen inte anser vara aktuellt.

Med anledning av beskrivningen ovan föreslår förvaltningen att 
nämnden överlämnar den del av medborgarförslaget som innebär 
mer grönska i Norra Hammarbyhamnen till stadsbyggnadsnämnden 
för vidare hantering då det är stadsbyggnadsnämnden som hanterar 
detaljplaner och bygglov och som därför kan besvara 
medborgarförslaget.

Eftersom uppdraget att namnge gator, parker och andra allmänna 
platser ligger hos namnberedningen, som är ett utskott till 
stadsbyggnadsnämnden, föreslår förvaltningen att nämnden 
överlämnar den del av medborgarförslaget som innebär 
namnändring av Norra Hammarbyhamnen till namnberedningen för 
vidare hantering.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/507-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om mer 

grönska i Norra Hammarbyhamnen samt förslag på 
namnbyte av Norra Hammarbyhamnen

 SÖD 2020/507-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-507
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Södermalms stadsdelsnämnd
 

2020-12-17

Ärende 15 – Medborgarförslag om mer 
grönska i Norra Hammarbyhamnen samt 
förslag på namnbyte av Norra 
Hammarbyhamnen

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi delar uppfattningen att det vore positivt att skapa mer grönytor där det lämpar sig på 
Södermalm och det skulle bland annat öka den biologiska mångfalden på Södermalm. 
Förvaltningen gör också bedömningen att ett genomförande av förslaget skulle bidra till att 
lokalt omhänderta dagvattnet på den aktuella platsen på ett bra sätt. 

Den aktuella fastigheten är upplåten som tomträtt till ett privat företag och ligger utanför 
stadsdelsnämndens ansvar. Vi är dock från majoriteten i Stadsdelsnämnden positiva till att 
göra en planändring och att möjliggöra ytan till parkmark. 
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§ 16
Medborgarförslag gällande badplats vid lilla båthamnen 
nedanför Hammarby allé 36 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/569

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
skapa ett bad vid den lilla båthamnen nedanför Hammarby allé 36.

Förvaltningen har i november 2020 varit i kontakt med 
miljöförvaltningen som bland annat ansvarar för provtagningar av 
stadens vattenområden. I Hammarby sjö finns omfattande 
föroreningar och i och med båttrafiken i sjön så rörs föroreningarna 
runt och sprids. I en rapport från länsstyrelsen från 2014 tillhörde 
Hammarby sjö riskklass 1 vad gäller föroreningsnivån. Riskklass 1 
innebär en mycket stor risk för människors hälsa och miljö. 
Förvaltningen kan med anledning av ovanstående konstatera att 
förutsättningarna för att etablera ett bad vid den lilla hamnen inte 
finns.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/569-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande badplats vid lilla båthamnen nedanför Hammarby 
allé 36

 SÖD 2020/569-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-569

Sida 35 (87)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 17
Medborgarförslag om att bygga en "Sinnenas trädgård" 
vid Södermalmsskolan 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/618

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
bygga en "Sinnenas trädgård" vid Södermalmsskolan, på den plats 
där arkeologiska utgrävningar genomförts inom det 
parkupprustningsprojekt som pågår i området.

En sinnenas trädgård på Södermalm skulle vara ett mycket fint 
inslag i stadsbilden men förvaltningen anser att parken i kvarteret 
Rosendal mindre inte är en lämplig plats för detta. En Sinnenas 
trädgård bör placeras på en lugn och avskild plats. Den måste också 
kopplas till någon verksamhet som kan driva trädgården, till 
exempel ett äldreboende eller någon rehabiliteringsverksamhet. 
Parken i kvarteret Rosendal mindre ligger mycket centralt i 
stadsdelen, precis bredvid Södermalmsskolan med många elever. 
Ytorna behövs därför till lek för skolans barn samt utevistelse för 
närboende och besökare, både barn och vuxna.

Stadsdelsförvaltningen kommer under 2021 att färdigställa den 
redan planerade upprustningen av parken i kvarteret Rosendal 
mindre. Eftersom en omfattande arkeologisk utgrävning precis har 
genomförts har förvaltningen fått ny kunskap om platsens historia. 
Som ett tillägg till den redan planerade upprustningen kommer 
stadsdelsförvaltningen därför under vintern 2020/21 att ta fram ett 
förslag till hur historian ska visas i parken.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/618-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om att 

bygga en "Sinnenas trädgård" vid Södermalmsskolan.
 SÖD 2020/618-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-618
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§ 18
Medborgarförslag om utegym vid Tantolundsberget 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/619

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).

Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga).
 

Ersättaryttranden
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
utegym vid Tantolundsberget. I förslaget framförs att behovet av 
träningsanläggningar utomhus ökat med anledning av den rådande 
pandemin då det ur smittosynpunkt är olämpligt att använda 
befintliga inomhusgym. I medborgarförslaget lämnas förslag på tre 
platser i Tantolunden där ett utegym kan anläggas.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget som innebär 
fler möjligheter till fysisk aktivitet i stadsdelsområdets parker.

För närvarande finns 6 stycken utegym i stadsdelsområdets parker. 
Fyra av dessa är placerade i den västra delen av stadsdelsområdet 
och två är placerade i den östra delen. Förvaltningen anser med 
anledning av detta att nya utegym i första hand ska tillföras den 
östra delen av stadsdelsområdet.

Under innevarande år, 2020, har ett nytt utegym anlagts i 
Fatbursparken i samband med exploateringskontorets utveckling av 
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parken. Förvaltningen saknar idag finansiering för ytterligare nya 
utegym inom stadsdelsområdet. Förvaltningen bedömer därmed att 
anläggandet av fler utegym behöver inrymmas i framtida större 
parkupprustningsprojekt.

Förvaltningen har nyligen påbörjat programarbetet inför en 
kommande större upprustning av Tantolunden. Där diskuteras 
möjligheten att tillföra inslag i parken för lek och träning både för 
barn och vuxna. Denna idé skulle kunna utvecklas så att eventuellt 
även gymredskap tillförs.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/619-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

utegym vid Tantolundsberget
 SÖD 2020/619-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-619
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Ärende 18 – Medborgarförslag om 
utegym vid Tantolundsberget

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi tackar för ett spännande medborgarförslag och vi delar bedömningen att det vore positivt 
med fler utegym på Södermalm. Idag har vi sex utegym på Södermalm och vi jobbar för att få 
till fler. Vi har de senaste åren skapat fler utegym på Södermalm och under detta år har det 
anlagts ett nytt utegym i Fatbursparken. Vi delar också förslagsställarens uppfattning att det är 
extra viktigt nu under pandemin att möjliggöra för människor att träna och motionera 
utomhus. Vi tar med oss detta i vårt budgetarbete. Vi kommer i januari presentera budgeten 
för Södermalm. 

Vi planerar en större upprustning av Tantolunden och tar med oss tankarna på fler utegym och 
att tillföra parken fler inslag för lek och träning både för barn och vuxna. Vi är också måna 
om att bevara Tantolundens parkkaraktär som fyller ett stort behov, därför blir avvägningar 
om vilka platser som passar bäst viktig. 
 
Övergripande behöver vi också utöka parkmarken i stadsdelen och vi vill att fler grönytor 
skapas där det i dag är asfalt.
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Medborgarförslag om 
utegym vid 
Tantolundsberget

Dnr SÖD 2020/619

Ärende 18

Anders Göransson m.fl. S
Charlotte Lilja Pitucco m.fl. V
Antonia Simon Fi

Särskilt uttalande

Vi uppskattar det inkomna medborgarförslaget. Pandemin har ändrat förutsättningarna för 
träning för de flesta människorna. Färre tränar på gym och fler tränar ute eller hemma. En 
undersökning som genomfördes av Friskis & Svettis (Kantar Sifo, september 2020) visar att 
var tredje person mellan 65 och 79 år har motionerat mindre i vår jämfört med förra året. I 
undersökningen framgår också att den största ökningen av motion har skett i 
Stockholmsområdet. 

Författaren till medborgarförslaget påpekar att det befintliga utegymmet i Drakenbergsparken 
är välbesökt, vilket är positivt. Detta gäller för de flesta utegymsanläggningarna i stadsdelen. 
Det visar på att utegymmen är en viktig del av utomhusmiljön som kan användas av väldigt 
många och som tillgängliggör intresse och nyfikenhet på träning och motion på ett enkelt sätt. 
Det, tycker vi, är viktigt att tänka på när förvaltningen planerar upprustningar av 
utomhusmiljöer i fler stadsdelsområden. Vi håller med förvaltningens svar att det inte är 
aktuellt att sätta upp ett utegym på platsen som författaren till medborgarförslaget 
rekommenderar, utan vi anser att förvaltningen och stadsmiljöavdelningen tar med sig detta i 
sitt fortsatta arbete med utformningen av våra parker och utomhusplatser. 

Vi välkomnar därför förvaltningens planering inför en kommande upprustning av 
Tantolunden, där fler möjligheter för lek och träning diskuteras. Som pensionärsrådet nämner 
under sitt senaste möte är det viktigt att träningsanläggningar planeras och byggs med hjälp av 
olika perspektiv och behov så att ännu fler kan nyttja dessa. 
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§ 19
Medborgarförslag rörande trädäck på bryggorna på 
Tantobadet 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/615

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
förse bryggorna på Tanto strandbad med trädäck.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget i sig är positivt 
då syftet är att bryggorna vid Tanto strandbad ska vara bekväma att 
använda.

Förvaltningen gör dock bedömningen att badbryggorna vid Tanto 
strandbad behöver bevaras i nuvarande utformning. Vid dessa 
bryggor bedöms att ett trädäck måste fästas in i befintlig betong 
vilket medför risk för frostsprängningar i konstruktionen vintertid.

Förvaltningen konstaterar därmed att det är olämpligt att förse 
bryggorna vid Tanto strandbad med trädäck. Däremot tillförs 
trädäck på andra bryggor inom stadsdelsområdet där konstruktionen 
medger detta.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/615-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag rörande 

trädäck på bryggorna på Tantobadet.
 SÖD 2020/615-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-615
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§ 20
Medborgarförslag angående förbättringar av badbrygga 
på Reimersholme 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/722

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
förbättringar av en badbrygga på Reimersholme.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget då förslaget 
bidrar till att öka vistelsevärdet på platser vid vattnet. Förvaltningen 
konstaterar dock att det råder badförbud vid den aktuella bryggan, 
eftersom vattenområdet här är klassat som hamnområde. 
Förvaltningen kan med anledning av detta inte genomföra åtgärder 
som uppmuntrar och underlättar för bad från bryggan.

Förvaltningen arbetar med att utveckla och renovera befintliga 
bryggor samt tillföra nya bryggor längs stadsdelsområdets stränder. 
Gällande utveckling av befintliga bryggor görs detta exempelvis 
genom att förse betongbryggor med trätrall och bänkar. Detta 
genomfördes bland annat på en brygga på södra Reimersholme 
under förra året, 2019. Dessutom har förvaltningen under året 
tillfört bänkar och bord i trä vid en brygga på Reimersholmes norra 
sida. De nya utemöblerna på bryggan används och uppskattas av 
bland annat boende från intilliggande äldreboende. Under 
innevarande år har förvaltningen även tagit över ansvaret för en ny 
träbrygga, tillgänglig för allmänheten, vid den västra delen av 
Anders Reimersväg på Reimersholme från idrottsförvaltningen.

Med anledning av de tre nyligen genomförda insatserna på 
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Reimersholme konstaterar förvaltningen att åtgärder för att 
tillgängliggöra närheten till vattnet i närtid bör fokusera på andra 
platser längs strandlinjerna inom stadsdelsområdet. Förvaltningen 
tar dock till sig förslaget om en utveckling vid bryggan inför en 
eventuell framtida insats.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/722-6 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

angående förbättringar av badbrygga på Reimersholme
 SÖD 2020/722-6.1 Bilaga 1 Medborgarförslag SÖD 2020-

722 
 SÖD 2020/722-6.2 Bilaga 2 Bild på bryggan
 SÖD 2020/722-6.3 Bilaga 3 Karta med placering av bryggan
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Ärende 20 – Medborgarförslag angående 
förbättringar av badbrygga på 
Reimersholme

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi vill skapa fler solbryggor och badplatser på Södermalm och detta är något vi gör succesivt. 
Det är positivt att vi på Reimersholme i närtid har upprustat en av bryggorna samt genomfört 
förbättringar och tillfört bord och bänkar vid en annan brygga på Reimersholme. Med 
anledning av de åtgärder som vi redan har vidtagit på Reimersholme så behöver vi använde 
våra resurser till att fokusera på andra platser längs strandlinjerna inom stadsdelsområdet. 

Vi skulle gärna se att staden ser över badförbuden som rådet på olika delar på Södermalm. Vi 
tycker att dessa regler, på vissa platser, känns föråldrade och vi skulle snarare vilja skapa fler 
platser där man får bada på Södermalm. 
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§ 21
Medborgarförslag gällande att erbjuda växtbaserad 
kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten för 
förvaltningens anställda 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/803

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Nämnden har erhållit ett medborgarförslag gällande att erbjuda 
växtbaserad kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda. I medborgarförslaget tar 
förslagsställaren upp att stadsdelsförvaltningen bör erbjuda 
växtbaserad kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda vilket är ett litet men viktigt steg mot 
förverkligande av stadens matstrategi för klimat och hälsa.

Stadsdelsförvaltningen ser positivt på det inkomna 
medborgarförslaget då det ligger i linje med förvaltningens arbete 
inom miljö. Stadsdelsnämndens miljöarbete styrs genom stadens 
budget och vad som anges i stadens miljöprogram med tillhörande 
handlingsplaner. På förvaltningens huvudkontor har det under till 
exempel september månad 2020 beställts 90 liter havremjölk 
jämfört med 70 liter mellanmjölk med lång hållbarhet som används 
som ”kaffemjölk”. Till nämndmöten och andra möten för 
medarbetare inom förvaltningen finns således de båda alternativen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/803-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande att erbjuda växtbaserad kaffemjölk som standard på 
nämndmöten och möten för förvaltningens anställda

 SÖD 2020/803-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020_803
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§ 22
Skrivelse från (V) angående boende- och 
integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända 
Svar på skrivelse från Charlotte Lilja Pittuco (V)
SÖD 2020/860

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har fått i uppdrag att bereda en skrivelse gällande 
förvaltningens integrationsprojekt och i vilken utsträckning 
nyanlända i projektet valt bort att studera svenska i organiserad 
form framför ett lönearbete. Författaren av skrivelsen vill med 
skrivelsen understryka vikten av att de nyanlända motiveras till att 
studera svenska i organiserade former.

Deltagare i etableringsperioden uppmanas inte att välja bort att 
studera svenska i organiserad form framför ett lönearbete. Utifrån 
var och ens individuella förutsättningar görs en planering.

Efter etableringsperiodens slut har denna målgrupp, om de saknar 
egen försörjning, rätt att söka ekonomiskt bistånd. Ansökningar om 
bistånd hanteras enligt samma regler och rutiner som för andra 
sökanden liksom samma krav på egenansvar och egen planering. 
Enligt stadens riktlinjer för ekonomiskt bistånd ska personer som är 
arbetsföra vara beredda att ta de arbeten som erbjuds dem.

Ett av socialtjänstens huvudsakliga uppdrag är att bidra till 
människors självförsörjning och att leva ett självständigt liv.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/860-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse från (V) 

angående boende- och integrationsprojektet på Södermalm 
för nyanlända

 SÖD 2020/860-1 Skrivelse från (V) angående boende- och 
integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända
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§ 23
Skrivelse från (SD) angående kostnader inom och utanför 
riksnormen 
Svar på skrivelse från Christina Wallmark (SD)
SÖD 2020/861

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden gav den 24 september 2020 
stadsdelsförvaltningen i uppdrag att bereda en skrivelse från 
Christina Wallmark (SD) och Ulf Wester (SD). Skrivelsens 
författare vill ha svar på kostnader inom och utanför riksnormen av 
försörjningsstödet.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/861-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse från (SD) 

angående kostnader inom och utom riksnormen
 SÖD 2020/861-1 Skrivelse från (SD) angående kostnader 

inom och utanför riksnormen
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§ 24
Skrivelse från (Fi) angående förskoleundersökningen år 
2020 
Svar på skrivelse från Antonia Simon (Fi)
SÖD 2020/776

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har fått en skrivelse från Antonia Simon (Fi). 
Skrivelsens författare önskar få svar på frågor kring hur 
Södermalms kommunala förskolor arbetar förebyggande gällande 
diskrimineringsgrunden funktionsnedsättning i sina verksamheter. 
Frågorna besvaras i detta tjänsteutlåtande.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/776-3 Tjänsteutlåtande Skrivelse angående 

förskoleundersökningen år 2020
 SÖD 2020/776-1 Skrivelse från (Fi) angående 

förskoleundersökningen år 2020
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§ 25
Remiss av Hållbar socialtjänst – En ny socialtjänstlag 
(SOU 2020:47) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 2018/236
SÖD 2020/897

Beslut 
Att komplettera förvaltningens svar på remiss om Hållbar 
socialtjänst – en ny socialtjänstlag med följande;
 

En fråga som utredningen lyfter är att man föreslår ta bort 
bestämmelsen om särskild avgift som IVO kan driva mot en 
kommun om personer som fått ett biståndsbeslut inte får sin 
insats eller det dröjer väldigt lång tid. Man anser inte att den 
ska behövas.

Vi är skeptiska till detta. Att denna regel finns anser vi är 
viktigt för att stärka rättssäkerheten för den enskilde och bör 
finnas kvar.  Det kan se olika ut i landet och om en del 
kommuner har särskilda svårigheter bör man hitta sätt att 
stödja dessa.

För oss politiker är det bra att regelbundet få rapporterat hur 
vi ligger till i dessa frågor, och det är också ett bra 
planeringsinstrument, inte minst för särskilt utformade 
bostäder.

Utredningen föreslår också att tiden kommunen ska förlängas 
till var 6:e månad i stället för var tredje.  Även det tror vi vore 
olyckligt. Vad vi förstår har IVO hittat bättre rutiner och det 
är förstås bra att minska administration, men trots allt så är 
var tredje månad en bra princip om man utgår från den 
enskildes ofta väldigt utsatta situation. Om man ändrar denna 
tidsgräns, vilket självklart skulle bespara 
kommunförvaltningar över landet mycket administrativt 
arbete är det väldigt viktigt att det inte leder till att enskildas 
situation inte ses över lika ofta.

Vi ser dock gärna att IVO fortsätter att se över rutiner för att 
förenkla administrationen för kommuner. Vi anser också att 
rutinerna behöver ses över och göras om på det sätt att när 
enskilda tackar nej när insatsen erbjuds ska det inte kunna 
vara ett skäl för att kommunen ska behöva betala vite.
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Reservationer
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Charlotte Lilja Pittuco (V) och Elis Wibacke (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag.
 

Särskilda uttalanden
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).
 
Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom förvaltningens förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade år 2017 att göra en översyn av 
socialtjänstlagen och vissa av socialtjänstens uppgifter. 
Utredningens uppdrag var att utforma en socialtjänst som bidrar till 
social hållbarhet med individen i fokus och som med ett 
förebyggande perspektiv ger människor lika möjligheter och 
rättigheter. Socialtjänsten ska erbjuda behovsanpassade insatser 
med ett förebyggande och kunskapsbaserat perspektiv.

Utredningen föreslår att en ny socialtjänstlag ska ersätta nuvarande 
lag och få karaktären av ramlag.

Förvaltningen ställer sig positiv till utredningen och instämmer med 
dess slutsatser om att det lämnade förslaget kan bidra till social 
hållbarhet med individen i fokus och ett förebyggande perspektiv 
som ger människor lika möjligheter och rättigheter.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt majoritetens 
förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och majoritetens förslag. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
majoritetens förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/897-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Hållbar 

socialtjänst - En ny socialtjänstlag (SOU 2020:47)
 SÖD 2020/897-1.3 Hållbar socialtjänst - En ny 

socialtjänstlag (SOU 2020:47) Del 1
 SÖD 2020/897-1.2 Hållbar socialtjänst - En ny 

socialtjänstlag (SOU 2020:47) Del 2
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Södermalms stadsdelsnämnd
 
2020-12-17

Ärende 25– Remiss av Hållbar 
socialtjänst – en ny socialtjänstlag 

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Förslag till beslut:

Att komplettera förvaltningens svar på remiss om Hållbar socialtjänst – en ny 
socialtjänstlag med följande;

En fråga som utredningen lyfter är att man föreslår ta bort bestämmelsen om 
särskild avgift som IVO kan driva mot en kommun om personer som fått ett 
biståndsbeslut inte får sin insats eller det dröjer väldigt lång tid. Man anser inte 
att den ska behövas. 

Vi är skeptiska till detta. Att denna regel finns anser vi är viktigt för att stärka 
rättssäkerheten för den enskilde och bör finnas kvar.  Det kan se olika ut i landet 
och om en del kommuner har särskilda svårigheter bör man hitta sätt att stödja 
dessa. 
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För oss politiker är det bra att regelbundet få rapporterat hur vi ligger till i dessa 
frågor, och det är också ett bra planeringsinstrument, inte minst för särskilt 
utformade bostäder.

Utredningen föreslår också att tiden kommunen ska förlängas till var 6:e månad 
i stället för var tredje.  Även det tror vi vore olyckligt. Vad vi förstår har IVO 
hittat bättre rutiner och det är förstås bra att minska administration, men trots allt 
så är var tredje månad en bra princip om man utgår från den enskildes
ofta väldigt utsatta situation. Om man ändrar denna tidsgräns, vilket självklart 
skulle bespara kommunförvaltningar över landet mycket administrativt arbete är 
det väldigt viktigt att det inte leder till att enskildas situation inte ses över lika 
ofta. 

Vi ser dock gärna att IVO fortsätter att se över rutiner för att förenkla 
administrationen för kommuner. Vi anser också att rutinerna behöver ses över 
och göras om på det sätt att när enskilda tackar nej när insatsen erbjuds ska det 
inte kunna vara ett skäl för att kommunen ska behöva betala vite. 
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Södermalms stadsdelsnämnd

2020-12-17

Ärende 25
Remiss av Hållbar socialtjänst 
– En ny socialtjänstlag (SOU 
2020:47)

Dnr. SÖD 2020/1362

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V)

Särskilt uttalande 

Socialtjänstlagen är en av hörnstenarna i den svenska välfärden som nu står inför en stor 
förändring. Det är länge sedan lagen sågs över så kan det vara tid för en uppdatering, och vi är 
försiktigt positiva till huvuddelen av de förändringar som föreslås men tycker att det är 
negativt att man inte sett över ekonomiskt bistånd. Dessutom är det negativt för utredningen 
att det redan innan den startade fanns riktlinjer som bakband den då den inte fick föra fram 
förslag som kan bidra till kostnadsökningar. Det anser vi försvagar utredningen.

Vi hoppas att den nya socialtjänstlagen kommer till rätta med de problem Vänsterpartiet 
under flera år sett att socialtjänsten brottas med. Såsom detaljstyrning/ekonomistyrning, 
NPM, underfinansieringen, privatiseringen av myndighetsutövning och utförande av insatser 
istället för frigörande och förebyggande arbete. Vi hoppas att den nya lagen tar avstamp i 
personalens perspektiv och de frågor som fackförbunden lyft fram och att klienten sätts i 
centrum. 

Det finns fördelar med förslaget om slopade utredningskrav för många insatser, eftersom det 
sänker tröskeln för att söka sig till socialtjänsten. Förhoppningsvis leder slopade 
utredningskrav också till en minskad detaljstyrning. Vi ställer oss dock frågande till varför 
vissa insatser som kan vara extremt kostsamma likt en HVB-placering ska kunna föreslås utan 
en utredning, samtidigt som det fortfarande kommer krävas en utredning om en person vill 
ansöka om exempelvis pengar till julklappar som ligger utanför socialbidragsnorm. 

Utredningens uttalade ambition är att stärka professionen men där professionens utredningar 
verkligen kan utgöra en viktig grund, exempelvis en HVB placering, så vill utredningen slopa 
kravet. Detta anser vi ger dubbla signaler. Att extremt dyra placeringar nu ska kunna göras 
utan utredning till förmån för de privata företag som driver många av dessa hem, kommer 
också gå ut över kommunens ekonomi och i utredningen finns inget som kompenserar för 
detta.
  
Kommunerna ges nu en möjlighet att styra utbudet utifrån kostnadsmässiga ramar viket leder 
till en ojämlikhet mellan kommuner och går ut över de medborgare som väljer att inte ta 
kontakt med en socialsekreterare. Detta kan leda till att endast resursstarka personer nyttjar 
socialtjänsten och de som inte är lika resursstarka blir utan insatser. Vi anser att alla 
medborgare måste ha rätt till alla delar av det stöd som socialtjänstlagen utgör, så inte 
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kommuner av kostnadsskäl skär bort delar av sina kostsamma stöd och då tvingar bort 
kostsamma grupper. 

Vi hoppas att andemeningen med utredningen blir att socionomer kan fokusera på att skapa 
förutsättningar för att ägna sig mer åt förebyggande socialt arbete och mindre åt 
myndighetsutövning. Men då måste det fortsättningsvis också ges ekonomiska förutsättningar 
både från stat och kommun för att den nya lagen ska bli en ambitionshöjning.

I utredningens uppdrag har det ingått att lämna förslag som underlättar samverkan mellan 
kommuner men enligt utredningen framgår det redan av lagen vilket har lett till att det inte har 
utretts. Det tycker vi är synd då en rekommendation från utredningen hade varit värdefull då 
vi upplever att samordnare inom socialtjänstens områden har visat sig ge bra output. 

Det är positivt med ett förtydligat barnrättsperspektiv genom att definiera begreppet ”barnets 
bästa” och bra att reglera att barn ska ha rätt till information, och att man måste förvissa sig 
om att barnet har förstått den information de får. Tidsramen för uppföljning av ett barns 
situation förlängs också från två till sex månader vilket vi ser som positivt. Tyvärr finns ingen 
som helst ambitionshöjning för alla de barn som lever med försörjningsstöd, ett stöd som 
knappt höjts under de senaste åren.
 
Barnombud ska nu utredas vidare, istället hade vi hellre sett att det genomförs direkt i alla 
kommuner. Många kommuner i landet har redan barnombud och ombuden är väldigt viktiga 
framförallt för att slå vakt om placerade barns rättigheter.

Det är bra att brukarnas möjlighet att ha inflytande över och påverka socialtjänstens arbete 
ökar och att det blir ett reglerat bemötande mellan socialtjänst och klient i den nya lagen.

Vi behöver verkligen stärka professionens ställning och hoppas att den nya lagen ska bli ett 
steg i den riktningen även om vi anser att utredningen inte nått hela vägen fram.
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                                                                                                                  Södermalms stadsdelsnämnd 
2020-12-17

Dnr SÖD 2020/897    
Ärende 25

Christina Wallmark (SD)
                                                                                                                                           Ulf Wester (SD)

 

Remiss av Hållbar socialtjänst – En ny 
socialtjänstlag (SOU 2020:47)
 
SU

 
Vi ser mycket positivt på lagförslagets avsnitt avseende att Socialnämnden ska erbjuda stöd 
till brottsoffer och hjälpa personer som utsatts för brott och dennes anhöriga. Att hedersbrott 
och våld i nära relationer lyfts fram särskilt är värdefullt då dessa brott ska tas på stort allvar 
och utsatta ska ges stöd och förutsättningar att förändra sin situation.
 
Vi ställer oss frågande till att inkomster till hemmavarande skolbarn över 21 år ska kunna 
beaktas vid bedömning av rätten till ekonomiskt bistånd. På grund av rådande bostadsbrist i 
Stockholm är det många ungdomar som inte har möjlighet att flytta hemifrån. Vi ser här en 
risk i att dessa ungdomar kan komma att behöva försörja föräldrar som är i behov av 
ekonomiskt bistånd, vilket skapar en ännu större tröskel mellan dessa ungdomar och 
bostadsmarknaden. 
 
Det är positivt att Socialnämnden kan begära att den som erhåller försörjningsstöd ska delta i 
av nämnden anvisad praktik eller annan kompetenshöjande verksamhet, men det är olyckligt 
att det endast begärs under en begränsad tidsperiod.
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2020-12-17

§ 26
Remiss av Revidering av riktlinjer för handläggning inom 
socialtjänstens äldreomsorg 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1362
SÖD 2020/967

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Särskilt uttalande
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Riktlinjer för handläggning inom 
socialtjänstens äldreomsorg” till stadsdelsnämnden för yttrande 
senast den 28 december 2020.

Nuvarande riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldre-
omsorg är beslutade av kommunfullmäktige den 11 december 2017. 
I budget för 2020 fick äldrenämnden i uppdrag att revidera dessa 
riktlinjer för att kunna införa välfärdsteknik. Det har även 
framkommit behov av att förtydliga vissa avsnitt i riktlinjerna samt 
att dokumentet behöver få en förbättrad struktur. En arbetsgrupp 
med beställarchefer från stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-
Vantör, Hägersten-Liljeholmen, Spånga-Tensta, och Östermalm har 
arbetat med ärendet och inhämtat synpunkter från 
biståndshandläggare. Juridiska avdelningen på 
stadsledningskontoret och socialförvaltningen har lämnat syn-
punkter på ärendet.

Förvaltningen ser positivt på att riktlinjerna har förtydligats och fått 
en bättre struktur. Förvaltningen lyfter nedan några utvalda 
synpunkter och frågeställningar främst med fokus på välfärdsteknik.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/967-2 Tjänsteutlåtande Remiss av revidering av 

riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg
 SÖD 2020/967-1.1 Bilaga - Riktlinjer för handläggning inom 

socialtjänstens äldreomsorg
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Södermalms stadsdelsnämnd

2020-12-17

Ärende 26
Remiss av Revidering av 
riktlinjer för handläggning 
inom socialtjänstens 
äldreomsorg

Dnr. SÖD 2020/967

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V)

Särskilt uttalande 

Stadens riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg är utformade för att 
utgöra ett stöd för biståndshandläggare som fattar myndighetsbeslut inom socialtjänstens 
äldreomsorg enligt Socialtjänstlagen (SoL 2001:453). Värdegrunden för socialtjänstens 
omsorg formuleras i SoL 5 kapitlet 4 §, ”Socialtjänstens omsorg om äldre ska inriktas på att 
äldre personer får leva ett värdigt liv och känna välbefinnande”. Begreppet ”Värdighet” 
används i lagen i betydelsen att en person även vid hög ålder har rätt att leva sitt liv utifrån sin 
identitet och personlighet och innebär att hen bör få stöd i att behålla sina intressen och vanor, 
men även i vissa fall att bryta ett mönster av vanor. ”Välbefinnande” däremot tar sikte på den 
subjektivt upplevda känslan av välbefinnande och upplevelsen av den egna livssituationen. I 
SoL 4 kap. 1 § behandlas den enskildes rätt till bistånd för sin försörjning och för sin 
livsföring i övrigt, ”den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå”. 
Enligt stadens riktlinjer innebär ”skälig levnadsnivå” en nivåbestämning och ger uttryck för 
vilken form av insats, vård och stödformer som kan komma i fråga och kan innebära olika 
saker för olika individer vid olika tidpunkter och förhållanden. Den enskildes individuella 
behov är avgörande för rätten till en insats”. Vi instämmer i att en reglerad värdegrund i 
arbetet med äldre personer kan bidra till insikt och respekt för självbestämmande, integritet, 
trygghet och värdighet och ska tillämpas på ett sätt som bidrar till livskvalitet för äldre. I SoL 
bidrar lagtextens formulering ”skälig levnadsnivå” genom koppling till bistånd för såväl 
försörjning som levnadsnivån till tolkningssvårigheter angående vilka insatser som enskilda 
personer kan behöva för att nå upp till ”skälig” levnadsnivå för sin livsföring.

I 5 kap. 5 § SoL brukas ordet ”god” beträffande bostäder: ”Socialnämnden ska verka för att 
äldre människor får goda bostäder och ska därutöver ge dem som behöver det stöd och hjälp i 
hemmet och annan lättåtkomlig service.” Vi anser att genom svårigheter förhålla sig till 
begreppet ”skälig” kan den enskildes rättighet till biståndet som regleras genom ”skälig 
levnadsnivå” leda till konflikt med rättigheter enligt värdegrunden som dock måste vara 
grundläggande för beslut och för medarbetare i arbetet i äldreomsorgen. I stadens kvalitets-
uppföljande arbete måste den enskildes rättigheter och krav enligt lagtextens följas upp. Vi ser 
positivt på att bland annat det förebyggande arbetet har fått större plats i de nya riktlinjerna 
för biståndshandläggare. Dessvärre visar verkligheten att det inte tillräckligt ofta är den äldres 
behov och välbefinnande som styr handläggningen, utan budget. Detta leder följaktligen till 
risken för olika bedömning i olika stadsdelar. I Novus och fackförbundet SSR:s 

Sida 62 (87)



Bilaga § 26 - särskilt uttalande (V)

personalundersökning av arbetssituationen för biståndshandläggare från 2020 anser var sjätte 
att det är budget som helt styr bedömningen av bistånd och nästan hälften har varit med om 
påtryckningar från ledare i syfte att få dem att ändra bedömningen till en mindre generös. 
Dessutom är det kopplat till den höga arbetsbelastningen; de handläggare som rapporterar en 
för hög arbetsbelastning anser i högre grad än andra att det är budget som styr. Vi är 
långtifrån nöjda med dessa siffror och anser att det är ett av alla symtom på hur lågt 
prioriterad äldreomsorgen är jämfört med andra politikområden.

Det är positivt att skäl som oro, ensamhet och otrygghet ska beaktas i högre utsträckning i 
biståndsbedömningen och att äldre inte ska behöva bo kvar i en otrygg miljö mot sin vilja. 
Rapporten ”En beskrivning av äldreomsorgstagarna och omsorgens omfattning i Stockholms 
stad 2019” (Stockholm SNAC 2019) visar dock att betydelsen av högre åldrar, att bo ensam 
och besvär av oro/otrygghet gav förhållandevis liten sannolikheten att för att få ett beslut om 
vård- och omsorgsboende. Istället visar rapporten en tydlig utveckling mot att fler bor kvar i 
hemmet med utökade hemtjänsttimmar. Rapporten ger inte svar på om de äldre som beskrivs 
med hög ålder, ensamboende och besvär av oro/otrygghet blir hjälpta boendeanpassning. Vi 
anser att ledsagning till aktiviteter är ett värdefullt alternativ för äldre som lever i isolering 
och ensamhet. Även om redogörelse för utnyttjande av denna tjänst inte hör hemma i 
riktlinjer efterlyser vi tjänstens utnyttjande och föreslår att denna tjänst bör redovisas i 
årsrapporten/tertialrapporterna. 

Vi välkomnar att riktlinjerna kompletteras med välfärdsteknik som beviljas som bistånd enligt 
4 kap. 1 § SoL och att det av genomförandeplanen ska framgå hur tekniken ska användas. 
Gällande mat och måltider anser vi att med de risker för undernäring som ökar med ökande 
ålder och minskande ork att planera, tillreda och inta regelbundna näringsrika måltider bör 
observerad undernäring vara en faktor som vägs in vid bedömningen till särskilt boende, såväl 
till servicehus som till vård- och omsorgsboende och att hemtjänsten generellt beviljas 
tillräcklig tid för assistans vid måltidsberedning. Vi anser även att det under rubriken 
“Hemvårdsbidrag” bör förtydligas på vilket sätt hemvårdsbidrag skiljer sig från anhörigstöd. 
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§ 27
Skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i Stockholms 
stad 2021-2024 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2020/1413
SÖD 2020/1109

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Särskilda uttalanden
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått 
skolbiblioteksplan för yttrande. Syftet med planen är att barn, elever 
och lärare ska ha god tillgång till välfungerande bibliotek i skolan 
respektive förskolan. Skolbiblioteksplanen ska vara ett styr- och 
stöddokument för fortsatt skolbiblioteksutveckling i stadens skolor 
och förskolor. Den reviderade skolbiblioteksplan 2021-2024 visar 
på ett tydligare fördelat ansvar för genomförande och uppföljning 
och förskolans del av planen har utvecklats och fått större utrymme 
än i tidigare plan.

Förvaltningen är överlag positiv till den reviderade 
skolbiblioteksplanen. Förvaltningen har funderingar om ansvaret för 
att skapa förskolornas inre organisatoriska förutsättningar för att 
stärka de nationella minoritetsspråken och stödja flerspråkighet hos 
barn med annat modersmål än svenska ska ligga hos förvaltningen. 
Stadsdelsförvaltningens ansvar kan istället vara att skapa 
förutsättningar för samverkan mellan rektor, förvaltning och 
stadsbiblioteket med målet att utveckla och stärka arbetet med de 
nationella minoritetsspråken och flerspråkighet i förskolan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1109-2 Tjänsteutlåtande Skolbiblioteksplan för 

skolor och förskolor i Stockholms stad 2021-2024
 SÖD 2020/1109-1.3 Bilaga - Skolbiblioteksplan 2021-2024
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Södermalms stadsdelsnämnd

2020-12-17

Ärende 27
Skolbiblioteksplan för skolor 
och förskolor i Stockholms 
stad 2021–2024

Dnr. SÖD 2020/1109

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V)

Särskilt uttalande 

Läsande går hand i hand med lärande och stadens uppdaterade plan för skolbibliotek är något 
som i grunden är mycket positivt. Det finns i förslaget och arbetet som lagts ned bakom 
förslaget mycket som är bra. Att alla stadens skolor och förskolor får tillgång till den 
kompetens som finns inom stadens bibliotek är en nyckel för att detta ska bli lyckat. Att alla 
skolformer lyfts fram i förslaget från förskola till gymnasieskola visar på ambitionsnivå samt 
att barns rättigheter enligt barnkonventionen tas på allvar. Vi hoppas att planen ska göra så att 
alla barn verkligen får en kontakt med biblioteken och böckerna genom skolans värld. 

Det som inte beskrivs i underlaget är vad som sker med de skolor och förskolor som väljer av 
tidsbrist eller ointresse att inte erbjuda sina barn böcker eller etablerar kontakt med 
bibliotekens värld, då planen förutsätter att det ska finnas exempelvis skolbibliotek med 
fackutbildad personal inom grund och gymnasieskolan? I planen så finns endast uppdrag för 
utbildningsförvaltningen att verka för att andelen bibliotek ska öka – om ett enda 
skolbibliotek har tillskapats under de kommande fyra åren, har man då nått upp till målet? 

Av 2 kap. 36 § skollagen följer det att eleverna i grundskolan, grundsärskolan, specialskolan, 
sameskolan, gymnasieskolan och gymnasiesärskolan ska ha tillgång till skolbibliotek. 
Bestämmelsen gäller såväl offentliga som fristående skolor, men trots detta finns det skolor, 
främst fristående, som fortfarande inte har skolbibliotek som en integrerad del av skolan utan 
hänvisar till närmaste folkbibliotek. 

Vi anser att skolbiblioteket ska vara en integrerad del av skolan och att alla skolor ska ha 
skolbibliotek med utbildad personal, något som också lyfts fram i planen. Skolbiblioteken ska 
ge eleverna tillgång till ett rikt utbud av medier, till såväl skön- som facklitteratur. Ett 
bibliotek där välutbildad bibliotekspersonal samarbetar med den pedagogiska personalen kan 
locka fram och tillfredsställa barnens och ungdomarnas läslust, nyfikenhet och forskarintresse 
samt även hjälpa dem att orientera sig bland nya medier och i flödet av information på nätet. 
Forskningen visar att detta arbetssätt höjer elevernas studieresultat.

De bemannade skolbiblioteken har blivit färre visar statistik från Kungliga biblioteket. Bara 
37 procent av de svenska eleverna har idag tillgång till bemannat skolbibliotek. Tillgången till 
skolbibliotek är lagstadgad men inte att de behöver vara bemannade. Samtidigt läser barn 
mindre idag. Läsningen och upptäckandet av litteraturen är avgörande för varje barns 
läsförståelse, skrivande och kritiska tänkande. Skolbibliotekarier har en nyckelroll att fylla när 
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det kommer till att öppna dörrar till litteratur och media. Vi menar att det är viktigt att barn 
och unga får möta kunnig personal på sina skolbibliotek.

Sen är det viktigt att lyfta frågan om kommunala och fristående skolor och förskolor när 
denna plan ska etableras då det för staden är lättare att påverka de kommunala skolorna. Vad 
säger att de fristående skolorna kommer att göra plats för skolbibliotek i sina lokaler samt 
anställa fackutbildad personal då det går ut över vinsten?
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Bilaga § 27 - särskilt uttalande (SD)

                                                                                                                  Södermalms stadsdelsnämnd 
2020-12-17

Dnr SÖD 2020/1109    
Ärende 27

Christina Wallmark (SD)
                                                                                                                                           Ulf Wester (SD)

Skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i 
Stockholms stad 2021-2024

SU

Litteratur är en stor del i barn och ungas lärande och språkutveckling. Stockholms bibliotek 
ska därför vara en lugn och trygg plats med goda möjligheter till kunskapsinhämtning som ska  
vara tillgänglig för alla Stockholmare.
 
Vi anser att målsättningarna i skolbiblioteksplanen överlag är bra och vi ställer oss i stort 
positiva till förslaget. Vi ser dock hur kunskaperna i svenska språket blir allt sämre och ställer 
oss därför frågande till att staden ska ”tillgodose och främja flerspråkiga elevers behov av 
läsning på modersmålet”, när målet i första hand borde vara att alla barn och unga lär sig god 
svenska. 
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 28
Motion om förskolans barngrupper – arbetsvillkoren för 
barn och personal 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2020/857
SÖD 2020/782

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
 

Reservationer
Charlotte Lilja Pittuco (V) och Elis Wibacke (V) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom Vänsterpartiets förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om förskolans barngrupper arbetsvillkoren för barn och 
personal. Författarna till motionen lyfter att förskolepersonalens 
möjlighet till kompetensutveckling och goda arbetsvillkor är 
grunden för en likvärdig och kompensatorisk förskola. Författarna 
vill se att förskolan ska mötas av verklighetsbaserade insatser och 
tillräckliga resurser och för att nå löftena om minskade barngrupper, 
målen i läroplanen för förskolan (lpfö18) och målet om förbättrad 
arbetsmiljö föreslås ett antal åtgärder.

Förvaltningens uppfattning är att förskolornas systematiska 
kvalitetsarbete är en förutsättning för en likvärdig förskola med hög 
kvalitet. Förvaltningen menar att barngruppernas storlek behöver 
bedömas utifrån flera perspektiv. Det viktigaste är att skapa 
förutsättningar för varje förskola att organisera sina barngrupper på 
det bästa sätt så att utbildningen och undervisningen kan 
genomföras med hög kvalitet.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Charlotte Lilja Pittuco (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Vänsterpartiets förslag (bilaga).
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Vänsterpartiets förslag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/782-2 Tjänsteutlåtande Motion om förskolans 

barngrupper - arbetsvillkoren för barn och personal
 SÖD 2020/782-1.1 Motion om förskolans barngrupper - 

arbetsvillkoren för barn och personal
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Bilaga § 28 - eget förslag (V)

Södermalms stadsdelsnämnd

2020-12-17

Ärende 28
Motion om förskolans 
barngrupper – arbetsvillkoren 
för barn och personal

Dnr. SÖD 2020/782

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V)

Förslag till beslut

Stadsdelsnämnden föreslås besluta
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra följande:

Motionen lyfter flera konkreta förslag för en förbättrad arbetsmiljö i förskolan, bland annat att 
fasta vikarier anställs eller att vikariepooler upprättas (exempelvis på stadsdelsnivå), att 
definitionerna för personaltäthet och barngrupperna ses över för att skapa enhetlighet över 
hela staden, samt att andelen personal med specialkompetens inom området barn med 
särskilda behov utökas. Centralt är att åtgärder vidtas för att minska barngruppernas storlek 
till max 12 barn i grupper 1–3 år och max 16 barn i grupper 4–5 år, vilket också framgår av 
Vänsterpartiets förslag till budget för staden 2021. Även förvaltningen påpekar att forskning 
visar att mindre barngrupper skapar möjligheter att arbeta utifrån läroplanens intentioner, inte 
minst bland yngre barn. De aspekter som beskrivs i motionen är med andra ord relevanta att 
belysa såväl på Södermalm som i övriga staden och därför tillstyrker vi motionen.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 29
Remiss serveringstillstånd, Restaurang Tocayo, 
Verkstadsgatan 3 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-7414/2020
SÖD 2020/1081

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang Tocayo, Verkstadsgatan 3, måndag till söndag 
kl 11.00 till 01.00, till allmänheten, i restaurangen och 
måndag till söndag kl 11.00 till kl 23.00 till allmänheten i 
uteserveringen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Tocayo, Verkstadsgatan 3. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1081-2 Tjänsteutlåtande Remiss 

serveringstillstånd, Restaurang Tocayo, Verkstadsgatan 3
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2020-12-17

§ 30
Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 3 2020 
SÖD 2020/839

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av rapporten.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har för kvartal 3 2020 rapporterat 220 
individrapporter till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
avseende ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).

Elva rapporter var nya och avsåg gynnande beslut som för första 
gången rapporterades till IVO som ej verkställda. 209 avsåg 
återrapportering i ärenden som tidigare insänts till IVO. Merparten 
av ej verkställda beslut återfinns inom äldreomsorgen och är en 
direkt följd av covid-19-pandemin.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/839-1 Rapportering av ej verskställda beslut 

enligt SoL och LSS kvartal 3 2020
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 31
Anmälan av sammanträdestider för sociala delegationen 
2021 
SÖD 2020/754

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet.
 

Särskilt uttalande
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V) lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga).
 

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.
 

Sammanfattning av ärendet 
Sociala delegationens beslut om sammanträdestider för år 2021 
anmäls till nämnden för kännedom.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/754-2 § 4 den 1 december 2020, Södermalms 

stadsdelsnämnds sociala delegation
 SÖD 2020/754-1 Tjänsteutlåtande Sammanträdestider för 

sociala delegationen 2021
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Bilaga § 31 - särskilt uttalande (S) och (V), ersättaryttrande (Fi)

Södermalm

2020-12-17
Ärende 31

Anmälan av 
sammanträdestider för 

sociala delegationen 2021

Anders Göransson m.fl. S
Lotta Pittuco Lilja m.fl. V

Antonia Simon Fi

Särskilt uttalande 

Utan föregående förvarning eller diskussion förelades sociala delegationen en 
sammanträdesplan för 2021 förenklat innebärande att delegationen går från möten 
varannan vecka till var tredje vecka. 

I brödtexten hänvisades i stort sett endast till att antalet beslutsärenden minskat. 
Sociala delegationens sammanträden förläggs som tidigare till tisdagsmorgnar 
med start klockan åtta.

Socialdelegationens sammanträden må ha färre beslutsärenden än tidigare men det 
totala antalet dagordningspunkter är fortsatt högt och ett anmälningsärende kan ta 
väl så lång tid som ett beslutsärende. Det är därför rimligt att räkna med att 
sammanträdestiden för de enskilda mötena kommer att öka, alternativt kommer 
ledamöterna att känna sig obekväma med att lyfta frågor som de anser kräver en 
förklaring eller belysning vilket ur demokratisk synvinkel är direkt olämpligt. 
Delegationen förutses också riskera att behöva lägga in fler extra möten än 
tidigare för att möta tidskraven för nödvändiga akuta beslutsärenden.

Vi förtroendevalda ledamöter och ersättare i stadsdelsnämnden och delegationen 
är, som inte minst nämndens ordförande brukar understryka, fritidspolitiker och 
har vår huvudsakliga gärning utanför nämndarbetet. Vi representerar olika slag av 
grupper, intressen, åldrar, yrken och sysselsättningar men gör vårt bästa för att 
samtidigt sköta våra politiska åtaganden i nämnd och delegation. För att vi ska 
klara detta krävs dock att vi t.ex. ska kunna ge tydliga besked till våra arbets- och 
uppdragsgivare, samarbetspartners etc. om när vi behöver vara lediga på grund av 
uppdraget i delegationen. Det är viktigt att vi kan möjliggöra för så många som 
möjligt att utöva sitt politiska uppdrag och då är en förutsättning att t.ex. ens 
arbetsgivare, för sin planering, kan förutse sina medarbetares frånvaro, för att anse 
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sig kunna bevilja ledighet för uppdraget. Det har tidigare varit enkelt beträffande 
delegationsuppdraget, frånvaro varannan tisdagsmorgon fram till ca kl. 9 + restid. 

Under de senaste åren har sammanträdestiden dock tenderat att öka, oaktat antal 
beslutsärenden, på grund av många frågors komplexitet och utvecklingen i 
samhället. Med möten varannan vecka har ändå möjlighet funnits att skjuta på 
vissa rapporter och redovisningar till kommande möte, om tiden blivit knapp. 

Detta torde bli betydligt svårare framöver med sannolikt något fler beslutsärenden 
och väsentligt mer omfattande anmälningar och rapporter per sammanträde.

Vi förutsätter att vi nu, efter beslutet om förändrat upplägg, noggrant utvärderar 
utfallet och är beredda att vid behov återgå till tidigare ordning.

Vi hoppas att vi framöver också kan vara överens om blocköverskridande 
information och diskussion inför formaliabeslut.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 32
Anmälan av delegationsbeslut 
SÖD 2020/4

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut.

Sammanfattning av ärendet 
Följande beslut fattade enligt delegation från stadsdelsnämnden 
anmäls vid sammanträdet:
 

 Beslut att stadsdelsnämndens sammanträde den 17 december 
2020 hålls inom stängda dörrar (SÖD 2020/282)

 Anmälan om Lex Sarah avseende verksamheter i egen regi 
(dnr SÖD 2020/13)

 Anmälan om Lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi (dnr SÖD 2020/14)

 Nedskrivning av fordringar i förvaltningens räkenskaper 
(SÖD 2020/1100)
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 33
Anmälan av protokoll från sociala delegationen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 1 december 
och den 15 december 2020 anmäls.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 34
Anmälan av protokoll från Södermalms styrgrupp Barn i 
behov av särskilt stöd, BUS 
SÖD 2020/237

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från styrgruppens sammanträde den 12 november 2020 
anmäls.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/237-10 Protokoll Södermalms styrgrupp BUS 12 

november 2020
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 35
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 
SÖD 2020/5

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 7 december 2020 anmäls.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/5-19 Protokoll pensionärsrådet 2020-12-07
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 36
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
SÖD 2020/7

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 8 december 2020 anmäls.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/7-20 Protokoll nr 10 rådet för 

funktionshinderfrågor 2020-12-08
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 37
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 
SÖD 2020/15

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 7 december 
2020 anmäls.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/15-21 Protokoll förvaltningsgruppen 7 december 

2020
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 38
Information från förvaltningen 
 
Stadsdelsdirektör Ann-Christine Jenvén ger en lägesrapport från 
verksamheterna med anledning av covid-19.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 39
Övriga frågor 
 
Ordföranden informerar om att distansdeltagande inte medges vid 
nämndens sammanträde den 4 januari 2021, då val av social 
delegation ska förrättas. För att nämnden ska vara beslutsför ska sju 
ledamöter/ersättare närvara vid det fysiska sammanträdet, i enlighet 
med gruppledarnas överenskommelse.
 
Ordföranden tackar för allas insatser under året samt önskar 
nämnden och förvaltningen en god jul och ett gott nytt år.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 40
Skrivelse från (V) med följdfrågor om boende- och 
integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända 
SÖD 2020/860

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) lämnar en skrivelse med följdfrågor 
om boende- och integrationsprojektet på Södermalm för nyanlända. 
Partiet har tidigare lämnat en skrivelse i frågan som besvarats av 
förvaltningen och behandlats av stadsdelsnämnden vid dagens 
sammanträde, den 17 december 2020. I den nya skrivelsen ställs ett 
antal följdfrågor.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/860-4 Skrivelse från (V) med följdfrågor om 

boende- och integrationsprojektet på Södermalm för 
nyanlända
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 41
Skrivelse från (S) och (V) om våldet under pandemin 
SÖD 2020/1212

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
väcker ett ärende genom en skrivelse om våldet under pandemin. 
Även ersättare Antonia Simon (Fi) står bakom skrivelsen.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1212-1 Skrivelse från (S) och (V) om våldet 

under pandemin
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2020

2020-12-17

§ 42
Skrivelse från (S) och (V) om hur stadsdelsförvaltningen 
har möjliggjort för personal att stanna hemma när de är 
sjuka för att minska spridning av covid-19 
SÖD 2020/1213

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Elis Wibacke m.fl. (V) och Anders Göransson m.fl. (S) väcker ett 
ärende genom en skrivelse om hur stadsdelsförvaltningen har 
möjliggjort för personal att stanna hemma när de är sjuka för att 
minska spridning av covid-19. Även ersättare Antonia Simon (Fi) 
står bakom skrivelsen.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/1213-1 Skrivelse från (S) och (V) om hur 

stadsdelsförvaltningen har möjliggjort för personal att stanna 
hemma när de är sjuka för att minska spridning av covid-19
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